
 
 

Referat 
 
 

Skolebestyrelsesmøde torsdag den 
den 17. marts kl. 18.30- 21.00, 2022 

 
 
 

 
STED: Klokkerholm Skole 

 
 

 
 
 
DELTAGERE 
              

Forældrevalgte:   Medarbejdere:   
Annemette M. G. Hansen               HJ  Julie Aaen FL Afbud 
Malene Frølund               HJ Afbud Susanne Jensen KL  
Heidi Selmer Pedersen HJ  Mette Kirkegård HJ  
Henrik Lykke FL Afbud Ledere:   
Peter Enevold Pilgaard FL  Peter Græsdal Tanbæk FL  
Mads U. H. Pedersen FL  Helle Faber KL  
Mette Thaarup KL  Michael Ring HJ  
Birgitte Lorentzen          KL  Rie Dam Vineke HJ  
Laila Hejlesen KL     
Elever:   Pia Bering  Afbud 
Mille Vestmark Nielsen og 
Nanna Louise Hornhøj Pedersen 

FL Afbud 
Afbud 

Hans Jørgen Bæk   

Eva Ørum  
Marie Toft 

HJ  
Afbud 

   

Helle-Marie Kristensen 
Natasha Hejlesen Christensen 

KL     

 
 
 
   
DAGSORDEN 
 
 
18.30-19.00    

1. Referat og opsamling fra sidste møde. 
Trafiksituationen på Klokkerholm Skole 
Trafiksituationen på Hjallerup Skole 
       
 
 
 
 

 
18.30-19.00    
1. Referat og opsamling fra sidste møde. 

Der var ingen bemærkninger til det ud-
sendte referat. 
 
Trafiksituationen på Hjallerup Skole 
Der bliver skrevet ud til forældrene på 
Hjallerup Skole, hvor der bliver oriente-
ret om, at der etableres skolepatrulje i et 



Side 2 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

2. Eleverne – hvad er I optager af lige nu. 
Eleverne går derefter for sig selv og snakker 
bl.a. om, hvad det kan være aktuelt at snakke 
om på et distriktselevrådsmøde. Mødet facili-
teres af en elevrådskontaktlærer. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
19.00-20.00. 

3. Sager 
 
Høringssvar vedr. erhvervsklassen 
(bilag) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skolebestyrelsesvalg 2022 

par uger ved/på Vestergade som forsøgs-
ordning. 
Kommunen har desuden været inviteret 
ud for at se færdslen ved Præstevænget, 
hvor der kan opstå farlige situationer om 
morgenen. Status pt. er den, at kommu-
nen vil fremsende nogle tegninger, der 
viser, hvorledes færdselssituationen kan 
håndteres mere sikkert omkring Præste-
vænget. 
 
Trafiksituationen på Klokkerholm Skole 
Der er store udfordringer på parkerings-
pladsen nord for Klokkerholm Skole, idet 
færdslen ifm. afsætning af elever om 
morgenen giver nogle farlige situationer. 
Der skrives ud til forældrene, for at gøre 
dem opmærksom på, hvordan man gerne 
vil have, at der tages hensyn ift. færdslen 
om morgenen. 

 
 

2. Eleverne – hvad er I optager af lige nu. 
 
Hjallerup Skole 
Elevrådet på Hjallerup Skole har stået for 
indsamling af pant og salg af kage, som støt-
te for børnene i Ukraine. Der er samlet set 
blevet samlet 20.048,50 ind. 
Det har været en rigtig god opgave for elev-
rådet og der har været super opbakning hos 
personale, forældrene og rigtig mange i Hjal-
lerup By. 
 
Klokkerholm Skole 
Eleverne har lige afholdt fastelavn, hvor 
elevrådet har afholdt konkurrence. 

 
 

19.00-20.00. 
3. Sager 

 
Høringssvar vedr. erhvervsklassen (bilag) 
BÆK orienterede om det nuværende er-
hvervsklassetilbud for eleverne i 8. og 9. 
klasse. 
BÆK gennemgik desuden det materiale vedr. 
oprettelse af et erhvervsklassetilbud for ele-
verne i 7. klasse, som der ønskes høring i 
forhold til. 
Der blev udfærdiget høringssvar som sendes 
efter bestyrelsesmøde. 
 
Skolebestyrelsesvalg 2022 



Side 3 
 

Tidsplan/procedure (bilag) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skrivelsen sendt fra skolebestyrelsesfor-
manden til formanden fra børne- og sko-
leudvalget. 
Vi har intet hørt, hvad er næste træk? 
 
 
 
 

     Børne- og skoleudvalgsmødet den 8. 
     marts.  
     Antal børnehaveklasser.      
     Sammenlæsning på Flauenskjold Sko- 
     le. 
     Visiteringer til specialklasserne. 
     Ledelsesstruktur.    
     Hvad kaster det af sig af initiativer? 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

BÆK gennemgik proceduren og forslaget til 
tidsplan for valget til skolebestyrelsen. 
Der skal laves plan for valgmøder på de en-
kelte skoler jævnfør den overordnede tids-
plan for valget – Klokkerholm, Hjallerup og 
Flauenskjold. 
- Forslag om at henvende sig mere til for-

ældrene til kommende 0. årgang 
- Forslag om at lave en valgvideo med 

hjælp fra Ungdomsskolen 
o Distriktets facebookside 
o De enkelte skolers facebooksider 
o Sendes til børnehaverne 

 
Der blev nedsat en gruppe bestående af Met-
te Thorup, Heidi Selmer, Peter og Mads. 
 
MR kontakter Peter Vestergaard ift. optagel-
se af video, og giver kontaktoplysninger på 
skolebestyrelsesmedlemmerne til Peter, så de 
kan koordinere tidspunkter for optagelse. 
 
 
Skrivelsen sendt fra skolebestyrelsesfor-
manden til formanden fra børne- og sko-
leudvalget. 
Der er kommet en afklaring ift. det kommen-
de forløb, hvor ansættelse af distriktsskolele-
der igangsættes. 
 
 
Børne- og skoleudvalgsmødet den 8. marts 
Det er blevet besluttet, at der oprettes 4 bør-
nehaveklasser på Hjallerup Skole d. 1/8-
2022. Der skal derfor ansættes en børneha-
veklasseleder. 
På Klokkerholm Skole oprettes der 1 børne-
haveklasse. 
På Flauenskjold Skole oprettes der 1 børne-
haveklasse. 
BÆK gav desuden en orientering ift. status 
på beslutning vedr. samlæsning på Flauen-
skjold Skole. 
BÆK orienterede om, at alle de elever, som 
er indstillet til visitation, blev visiteret. Det 
giver udfordringer ift. pladsen i K-klassen på 
Klokkerholm Skole, hvor elevtallet igen sti-
ger. 
Der er endelig kommet en afklaring ift. an-
sættelsen af ny distriktsskoleleder, hvor an-
sættelsen nu igangsættes, så der forventes at 
være ansat en ny distriktsskoleleder pr. 1/8-
2022. BÆK har indvilget i at fortsætte i stil-
lingen frem til sommerferien, så der er ro på 



Side 4 
 

 
 
 
 
     Tilsyn med et princip. 
     Brug af mobiltelefoner. (bilag) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
      Kl.20.00-21.00 
4. Orientering 
 

Marked fra Hjallerup 
  
 
 
 
 
 
 
 
      Skriv til K. klassen forældre. 
 
 
 
 
 
 
      Byggeri på skolerne. 
      Se H/D på Klokkerholm Skole       
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

området indtil der er ansat en ny skoledi-
striktsleder. 
 
 
Tilsyn med et princip. 
Der blev drøftet, hvordan princippet med 
mobiltelefoner blev håndteret på de enkelte 
skoler. 
Det er vigtigt, at ledelsen får fulgt op på 
princippet sammen med lærerne i starten af 
hvert skoleår, samt løbende i løbet af skole-
året. 
At princippet bringes i spil på forældremøder 
i starten af skoleåret. 
Der var forslag til rettelser, og princippet 
sendes ud efter bestyrelsesmødet til elevrå-
dene og bestyrelsen, som kan komme med 
bemærkninger til princippet. 
Princippet tages op til endelig beslutning på 
næste bestyrelsesmøde. 

 
 

Kl.20.00-21.00 
4. Orientering 

 
Marked fra Hjallerup 
BÆK invitere formanden for markedsudval-
get til et møde med skolebestyrelsesforman-
den og en lærer på Hjallerup Skole. Når mø-
det har været afholdt orienteres bestyrelsen 
om, hvad der er kommet af aftaler på mødet. 
 
 
 
Skriv til K. klassen forældre. 
Der har været sendt en orientering ud til for-
ældrene i K-klassen. 
Skolebestyrelsen blev orienteret om skrivel-
sen. 
 
 
Byggeri på skolerne. 
Der blev stillet spørgsmål til tidsplanen for 
byggeri af lokaler til elever i K-klassen. Det 
er endnu uklart, hvornår byggeprocessen går 
i gang. 
 
H/D-lokalet på Klokkerholm Skole forventes 
færdig til ibrugtagning fra næste skoleårs 
start. 
 
Tilbygning af nye toiletter på Flauenskjold 
Skole skrider frem efter planen. 
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      Personalesituationen / Nyt fra sko-  
      lerne/SFO.  
 
       
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
5.  Formanden 

 
Fælles rådgivende møde den 5.  
april 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 3 punkter til Facebook 
 
 

            

 
Personalesituationen / Nyt fra skoler-
ne/SFO. 
 
Klokkerholm 
Der blev orienteret om en elevsag på Klok-
kerholm Skole. 
 
Flauenskjold 
Der er lavet aftale om en læsehund på Flau-
enskjold Skole. Det har været et rigtig godt 
projekt, som eleverne har været meget opta-
get af. 
Der er blevet lavet aftaler om lejrskole til 
Bornholm. 
 
Hjallerup 
Der har været en arbejdsulykke på skolen, 
hvor en af lærerne har brækket armen under 
en ekskursion. 
Elevrådets indsamling til Ukraine har været 
et virkelig godt projekt. 

 
 

5. Formanden 
 
Fælles rådgivende møde den 5. april 
Der er en udfordring med håndteringen af 
budgetterne på skolerne, hvor skolebestyrel-
sesformændene har ønsket, at budgettet skal 
drøftes på fælles rådgivende organ. 
Børne- og skoleudvalget ønsker dog ikke, at 
punktet kommer på dagsordenen d. 5. april, 
hvor der børne- og skoleudvalget ønsker et 
andet punkt på dagsordenen. 
 
MED-udvalget har desuden henvendt sig til 
Fag-MED ift. de udfordringer med budget-
terne på skolerne – særligt ift. indkøb af IT. 
 
3 punkter til Facebook 
 
Eleverne har haft møde i distriktselevrådet, 
hvor de orienterede om, at der på Hjallerup 
Skole har været en indsamling til støtte for 
børnene i Ukraine – 20.048,50 blev indsam-
let i løbet af uge 10 
 
Valg til skolebestyrelsen  
 
Tilsyn med princippet for brug af mobiltele-
foner. 
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6. Emner/punkter til næste bestyrelsesmøde 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

7.  Eventuelt. 
           

 
6. Emner/punkter til næste bestyrelses-

møde 
 
Drøftelse af muligheden for reduceret skole-
dag i det kommende skoleår. 
 
Temadrøftelse vedr. trivselsmålinger i 
SFO’erne 
 

 
7. Eventuelt. 

        
Næste skolebestyrelsesmøde er mandag den 
25. april på Flauenskjold Skole. 

 

 
Udgivelsesdato:      Referent:  
 


